
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 14/2022 

LXV Sesja w dniu 20 października 2022  

Obrady rozpoczęto 20 października 2022 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 10:25 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dzień dobry. Witam wszystkich bardzo serdecznie. Otwieram 65 nadzwyczajną sesję Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi. Witam serdecznie burmistrza Andrzeja Gąsiora. Witam panią 

skarbnik Edytę Durak i witam kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

panią Annę Maruś-Mergalską. 

 

 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok, 

4. Zamknięcie obrad. 



 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 11, NIEOBECNY: 4 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Adam Sałata 

 

 

 

 

3. Podjęcie uchwał: 

 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok. 

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Jeśli chodzi o zmiany w planie dochodów i wydatków z funduszu, funduszu pomocy 

wprowadzamy kwotę trzydzieści trzy tysiące sześćset osiemdziesiąt dziewięć tysięcy sześćset 

osiemdziesiąt dziewięć złotych w podziale na kwota szesnaście tysięcy sto cztery na 

przeznaczenie na zorganizowanie zakwaterowania kwota dziesięć tysięcy na wypłatę 

świadczeń rodzinnych oraz kwotę siedem tysięcy pięćset osiemdziesiąt pięć złotych na 

realizację dodatkowych zadań oświatowych. Ponadto głównie zebraliśmy się tutaj po to, żeby 

wprowadzić środki z dotacji na wypłatę dodatku dla gospodarstw domowych. Jest to kwota 

397 800 zł. Tak jak było przedstawiane panu przewodniczącemu, pierwszy termin wypłaty 

mamy 22 października, wypada to na dzień w sobotę. Do dnia dzisiejszego jeszcze na razie 

nie mamy pieniążków, ale obawiamy się tego, że na dniach wpłyną i nie będziemy mogli 

zorganizować sesję, żeby uruchomić wypłatę. To jest kwota z wniosku, który było zgłoszone 

na zapotrzebowanie. Ponadto prostujemy małą zmianę w nazwę zadania. Jest to, poprzednio 

była nazwa zadania, wykonanie izolacji poziomej ściany budynku GOKSiT-u w Rudkach, 

matą bezwykopkową na zadanie pod nazwą wykonanie izolacji ścian w budynku GOKSiT-u 

w Rudkach metodą bezwykopkową. Jest tylko jedno słowo usunięte poziomej. To są te 

zmiany.  

 

 



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, kolega 

Sylwester .  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Nie pytanie do zmian, bo to jest oczywiste, że musimy przesunąć te środki. 

Natomiast panie przewodniczący, prośba taka odnośnie organizacji sesji. Informacje o sesji 

otrzymaliśmy wczoraj w godzinach popołudniowych, dzisiaj o dziesiątej sesja nadzwyczajna. 

Chociaż dwa dni wyprzedzenia, bo jak część radnych pracuje, to jest naprawdę problem z 

organizacją i przesunięciem pewnych rzeczy. Jeżeli przesuwamy te środki, o których pani 

skarbnik powiedziała, których de facto nie mamy, tylko będą prawdopodobnie jutro bądź 

pojutrze, no to można było taką informację rozesłać we wtorek, i dzisiaj zorganizować sesję. 

To jest jedna sprawa. Druga sprawa, pytanie odnośnie izolacji tych fundamentów. Na czym 

polega ta izolacja ścian fundamentowych? Gdyby Pan burmistrz mógł wyjaśnić. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Chodzi o tutaj GOK i tutaj była komisja na spotkaniu chyba w GOK-u i tam w szczegółach 

mówiono na czym polega ta metoda. Chodzi o to, że zostało wyłączone zadanie z ogólnego 

zadania, bo tutaj to zadanie przeprowadzamy w ramach tego projektu związkowego, który 

mamy, tylko chcieliśmy to zadanie wydzielić, ponieważ jest to zadanie specjalistyczne i 

obawialiśmy się, żeby po prostu w ogólnym przetargu, który byłby przy rozbudowie GOK-u, 

mogłaby to wziąć firma ogólnobudowlana, która po prostu nie miałaby, można powiedzieć, 

fachowego wykonania tą metodą izolacji. W związku z powyższym wydzieliliśmy to zadanie 

i tutaj została dokonana zmiana. Ta zmiana nie zmienia tego zadania. Chodzi o to izolację, tak 

zwaną ścian metodą bezwykopową, czyli ingerencję środkiem poprzez wstrzykiwanie w 

różnych punktach substancji. Nie powiem jakie, bo nie chciałbym wchodzić w szczegóły. 

Tak, tak, iniekcja i ona po prostu zatrzymuje wędrowanie wilgoci od dołu. Chcieliśmy tą 

metodę sprawdzić, ponieważ tak naprawdę na terenie naszej gminy te budynki stare, 

wszystkie nie mają ław fundamentowych, nie mają izolacji poziomej. No i tu się rodzi 

problem, są różne metody. Kto się zajmuje budownictwem to na pewno wie, że nie ma tej 

izolacji, tak jak się wykonuje w tej chwili w budynkach, prawda, wykonuje się ławy 

fundamentowe, kładzie się izolację poziomą, czyli papę i woda nie wędruje do fundamentów. 

Natomiast tutaj kiedyś przed laty tego nie wykonywano i w tej chwili w tych budynkach 

wszystkich mamy taki problem, że w piwnicach jest wilgoć, ona wchodzi, wędruje do góry i 

to praktycznie dotyczy można powiedzieć, że wszystkich budynków na terenie naszej gminy, 

tych budynków użyteczności publicznej. No i tu chcieliśmy taką metodę zastosować, 

sprawdzić ją też. My oczywiście czytaliśmy na temat tej metody i znamy ją, że jest skuteczna 

i dobra, natomiast no nigdy żeśmy takiej nie robili. Chcieliśmy to doświadczyć, tego po 

prostu zobaczyć, jak można by ewentualnie później te zadania przenosić na inne budynki.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Czyli na to zadanie będzie ogłaszany odrębny przetarg, tak? Tylko i 

wyłącznie na izolację.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Nie są to środki, które myśmy tutaj dodatkowe przeznaczali na wykonanie tego zadania, 

tylko to są środki wydzielone z zadania, które mamy w zadaniu związkowym, zadaniu 

remontu GOK-u. To jeszcze jest z 2015 roku zadanie, które po prostu się ciągnie do dnia 

dzisiejszego.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos w sprawie zmian w budżecie? Nie 

widzę. Ja jeszcze tylko tu koledze Sylwkowi. Rzeczywiście ta sytuacja z tym zwołaniem tej 

nadzwyczajnej sesji to taki zbieg trochę niefortunnych okoliczności. Wniosek do obsługi rady 

do biura obsługi rady wpłynął wczoraj. Natomiast można było tą sesję jeszcze zrobić jutro. 

Natomiast tak wiem, że nie ma pana Daniela Binkowskiego. Wiem, że kolega Bartek też 

gdzieś wyjeżdża. Ja mam umówioną też wizytę u lekarza, więc to jest taki zbieg okoliczności. 

Natomiast jest taka prośba, panie burmistrzu, żeby takie wnioski wpływały w miarę troszkę 

wcześniej, żeby przynajmniej były te trzy dni na zwołanie tej sesji nadzwyczajnej. A wczoraj 

dopiero wniosek wpłynął. No tak, ale dopiero dopiero wczoraj był wniosek złożony o 

zwołanie sesji nadzwyczajnej. Jak nie ma wniosku, no to ja nie mam też możliwości ruchu 

żadnego. Bardzo dziękuję wszystkim radnym za to, że zdołali dotrzeć na dzisiejszą sesję. 

Przepraszam za takie niedogodności. Myślę, że więcej takich rzeczy nie będziemy robić 

dlatego, że sesję nadzwyczajną można zwołać w ciągu tygodnia, więc jeżeli by nie chodziło o 

wypłatę tych środków do 22 i ten termin taki sztywny, no to pewnie byśmy nie zwoływali tej 

sesji tylko w przyszłym tygodniu na spokojnie. Normalna sesja będzie, normalne komisje, to 

wtedy byśmy to wszystko połączyli. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Panie Burmistrzu, jeszcze jedno mam pytanie. Przesuwamy środki na dofinansowanie na 

zakup opału. Jak wygląda sprawa u nas w gminie z tym, o czym się mówi ostatnio w 

telewizji, że będą punkty, że będzie ten węgiel w cenie dwóch tysięcy złotych? Czy u nas są 

jakieś kroki poczynione co do tego? Czy są organizowane jakieś dostawy? Bardzo proszę o 

odpowiedź. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję za to pytanie, bo prawdę mówiąc miałem zamiar zabrać w dyskusji króciutko, 

ponieważ jest to sesja nadzwyczajna, króciutką informację przekazać Państwu, żebyście 

Państwo też mieli wiedzę, ponieważ no faktycznie ten temat kursuje w społeczeństwie i na 

pewno Wy jako radni będziecie też tutaj zaczepiani, czy będą telefony do sołtysów, do 

radnych taką informację chciałem przekazać, że oczywiście nasza gmina będzie uczestniczyć 

w tym procesie. Nie ma przymusu, ale będziemy uczestniczyć w tym procesie, ponieważ 

wiemy, że sytuacja jest taka, iż na terenie gminy są osoby, które czy to z różnych sytuacji 

życiowych wynika, czy nieporadne, czy osoby starsze, czy osoby, które nie załatwiły sobie 

węgla z różnych powodów, bo może czekały i tak dalej. Mamy informację, że na terenie 

naszej gminy też jest spora grupa tych osób i będziemy uczestniczyć rzeczywiście w tej 

dystrybucji. Już podjęliśmy pewne starania i chcielibyśmy tutaj w poniedziałek o godzinie 

13.00, Pan Daniel, roześle informacje, zrobić spotkanie z sołtysami, bo sołtysi to są kluczowe 

osoby, które działają na terenie sołectwa i myślę, że mieszkańcy również będą do sołtysów się 

zwracać. Starsze osoby rzadko korzystają z informacji elektronicznej, więc dobrze byłoby, 

żeby taka informacja czy na tablicy ogłoszeń, czy u sołtysa była, bo będą się zgłaszać do 

sołtysów. I oczywiście gmina będzie taką dystrybucję prowadziła. W momencie, kiedy już 

będą wszystkie przepisy jasne, ustawa będzie podpisana. Będziemy dawali taką informację na 

stronie internetowej, iż będziemy chcieli, żeby mieszkańcy zgłaszali zapotrzebowanie, czyli 

osoby uprawnione, żeby zgłaszały do nas zapotrzebowanie, abyśmy wiedzieli, jaka będzie to 

skala, skala tych dystrybucji, czyli ile musimy tego węgla rozprowadzić i oczywiście ta 

informacja zwrotna dobrze, żeby do nas dotarła. Będziemy chcieli uruchomić to poprzez 

składy, które są na terenie naszej gminy. Mamy tu dwa składy. Składy dysponują wagą, 

dysponują sprzętem, ludźmi i będziemy chcieli tutaj po prostu, żeby w tej cenie do 2000 zł z 



ceną węgla się zmieścić. Na pewno nie wiemy jaki to będzie węgiel. To ja po prostu nie 

wiem. Niby są dane, które mówią o jakości tego węgla, ale mamy sygnały różne. Więc nie 

wiem, nie jesteśmy w stanie tu stwierdzić powiedzmy jaki to będzie węgiel. Natomiast gmina 

będzie uczestniczyć w dystrybucji. Pierwszą czynnością, którą mieszkaniec powinien 

wykonać, który jest uprawniony musi być po prostu zgłoszenie do nas takiego 

zapotrzebowania. Będzie stworzona lista i na podstawie tej listy punkty dystrybucyjne będą 

ten węgiel rozwozić. My będziemy zamawiać w oparciu o te dane, które nam przekażą 

mieszkańcy.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Jasne, że co do jakości węgla, to nie mamy żadnego wpływu na to, co 

państwo zorganizujecie. Natomiast czy nie możemy pewnych rzeczy wyprzedzić i już zacząć 

organizować te dostawy, bo jeżeli my w następnym tygodniu pan zrobi spotkanie z sołtysami, 

do sołtysów te informacje zwrotne będą docierać w ciągu, nie wiem, tygodnia, dwóch 

tygodni, Później państwo zrobicie listę, to już wchodzimy w koniec listopada z dystrybucją 

tego węgla, a pogoda może być różna. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Znaczy ja nie, ja myślę, że to odbędzie się dużo szybciej, bo tutaj jeżeli chodzi o panią 

kierownik z GOPS-u, która jest tutaj, ona ma tutaj takie informacje na temat tego, że 

mieszkańcy dosyć sprawnie zgłaszają takie rzeczy. Owszem, może ktoś pozostać, powiedzmy 

gdzieś tam, powiedzmy spóźniony, no bo może być taka sytuacja. Natomiast my działania już 

będziemy podejmować, za chwilę będzie ogłoszenie, spotkanie z sołtysami będzie służyło 

temu, żeby po prostu pan sołtys dostał taką, taki wzór, takiego zapotrzebowania, żeby można 

było do gminy zgłosić, czy to przez sołtysa, czy to przez podany numer telefonu do 

pracownika GOPS-u, czy ewentualnie pracownika gminy, bo pracownik gminy będzie też 

również tym uczestniczył i w oparciu o skalę, jaką będziemy wiedzieli, będziemy oczywiście 

zamawiać.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Ja jeszcze poproszę o głos tutaj panią kierownik, która uszczegółowi.  

 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Dzień dobry państwu, panie przewodniczący Wysoka Rado ja, tylko tak w ramach 

uszczegółowienia. Panie radny, nie możemy zamawiać jako gmina, ponieważ nas mimo 

wszystko obowiązują przepisy. Na dzień dzisiejszy ustawa o zakupie preferencyjnym paliwa 

stałego przez gospodarstwa domowe jest dzisiaj dopiero procedowana przez Sejm. Dopóki 

ona nie zostanie podjęta w wersji ostatecznej, my nie możemy podjąć, że tak powiem, 

zobowiązań prawnych, prawda, jeśli chodzi o zamawianie. Być może inne gminy stać na to. 

Ja uważam, że nasze gminy na to nie stać i nie mamy na to pieniędzy, żeby wyłożyć ze 

swoich. Więc podjęliśmy czynności, tak tutaj pan burmistrz powiedział, być może jeszcze 

dzisiaj, bo to już jest przygotowana i wstępna deklaracja osób, które będą zainteresowane tym 

zakupem węgla. Znaczy ja w ustawie tego nie zauważyłam, także no czekamy na podjętą 

ustawę. Panie radny, ja powiem tak, ja opieram się, że ja to realizuję w głównej mierze, więc 

ja się opieram na przepisach obowiązujących, nie opieram się na tym, kto mówi, co w 

telewizji. W każdym razie na dzień dzisiejszy, to możemy się przenieść. Nie będziemy tutaj 

chodzić w taką dyskusję, tylko mówię, na dzień dzisiejszy jest przygotowana taka informacja 

dla mieszkańców. Zaznaczam ze wstępną deklaracją osób, które będą zainteresowane tym. 

Więc tutaj, jeśli będzie można prosić sołtysów o pomoc, jak również państwa radnych, żeby 

ta informacja w wersji papierowej, nie w wersji ustnej, ponieważ w wersji ustnej nikt nie 



będzie w stanie tego ogarnąć, czy telefoniczniej w wersji papierowej taką deklarację złożyć. 

Tam nie jest dużo jest imię i nazwisko, numer telefonu, miejscowość, z której dana osoba 

pochodzi i ilość preferowanego tego węgla oraz ewentualnie jaki węgiel byłby, ponieważ 

węgiel kamienny jest to szerokie pojęcie. Na pewno nie będzie tak, że kto złoży zamówienie 

taki węgiel dostanie. Będzie to jeden węgiel, który nam uda się zdobyć. Zaznaczam, bo ja już 

miałam pytanie, czy to będzie taki, taki. Nie, nie będzie proszę Państwa, nie oszukujmy się. 

Nie jest to wolny rynek, tylko zostanie on zakupiony w określonej ilości i w takiej będzie 

rozdysponowany. Mówimy tu o kwocie dwóch tysięcy do miejsca dowozu na plac, ja to 

powiem plac targowy, tak? No to w skrócie tam gdzie będzie. Natomiast po kwestii odbiorcy 

będzie należało pokrycie dowozu tego węgla na, do miejsca zamieszkania, prawda? Co 

jeszcze chciałam, i proszę państwa, taka bardzo ważna uwaga do zakupu tego węgla nie będą 

uprawnieni wszyscy mieszkańcy na hura, tylko mieszkańcy, którzy spełniają kryteria 

określone w ustawie z dnia 15 września o dodatku węglowym, czyli osoby, które uzyskały 

prawo do dodatku węglowego, czyli otrzymały te trzy tysiące, ewentualnie mają prawo do 

dodatku węglowego, ale nie otrzymały tych trzech tysięcy, ponieważ ich wniosek był 

kolejnym złożonym w gminie, żeby była jasność. To nie będą wszystkie osoby, więc my też 

to musimy zweryfikować, proszę państwa.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan burmistrz, jeszcze bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja jeszcze tylko tak w woli uzupełnienia. Podana była też informacja, że na terenie naszego 

kraju będzie 50 punktów dystrybucyjnych. Mówię o tym węglu rządowym tak zwanym. 

Natomiast jest taka informacja od Urzędu Wojewody, może nie jeszcze do końca 

potwierdzona, ale że w Województwie Świętokrzyskim będzie jeden taki punkt. Znaczy ja nie 

chciałbym się wypowiadać, po prostu ja mam informację od urzędnika, ponieważ dzwoniła 

do mnie urzędniczka i powiedziała, że najprawdopodobniej będzie jeden punkt, ale gdzie ten 

punkt będzie, czy to będzie w Kielcach, czy w Ostrowcu, czy w Starachowicach, tego nie 

wiem. Natomiast taką informację dostałem. Być może, jeżeli się okaże, że powiedzmy te 

punkty dystrybucyjne nie będą wystarczające w tych dużych miastach, może się okazać, że 

zostanie drugi dołożony, ale na razie jest to w tej chwili taka informacja, że to będzie jeden 

punkt dystrybucyjny.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Okej. Pożyjemy, zobaczymy. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę, zamykam 

dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Lidia Wiącek 



  Protokołował        Przewodniczący Rady Miejskiej  

 

 

Daniel Binkowski                        Rafał Piasecki   

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Adam Sałata 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Adam Sałata 

 

 

4. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I zanim Szanowni Państwo przejdziemy do punktu czwartego. To chciałbym tylko nadmienić, 

że w przyszłym tygodniu będziemy mieli sesję i komisję i są planowane komisje na czwartek 

na godzinę dziewiątą, natomiast sesja na piątek na godzinę trzynastą. Chciałbym też na 

komisję zaprosić sołtysów, żeby przyszli, ponieważ oprócz węgla to też jeszcze są szereg 

pytań odnośnie jodku potasu. O dystrybucję, jak to będzie dystrybuowane, o stanie tego jodku 

potasu, co to jest za jodek, bo jakieś informacje się bardzo różne pojawiają w internecie. No 

dobrze, dobrze, to w takim razie przechodzimy do punktu czwartego. Zamykam 65 sesję 

Rady Miejskiej.  

 

  


